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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de ecologie, protecţia mediului şi igienizare 

din data de 28 iunie 2023, ora 12 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

23.06.2023 a doamnei preşedinte Ciceală Ana Maria. 

 

1. GRAM ANAMARIA ALINA– PREȘEDINTE – prezent 

2. VIȘAN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent 

3. PURCAREA SORIN – prezent 

4. MUREŞAN MANUELA – prezent 

5. CICEALĂ ANA MARIA – absent 

6. FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – prezent 

7. MAXIM MARIUS – CĂTĂLIN – prezent 

8. STOICA IOANA – prezent 

9. COMĂNICI ANCUȚA - SORINA – absent 

 
Ordinea de zi a comisiei: 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Întărirea 

capacității Municipiului București în domeniul eficienței energetice și 
energiei regenerabile” în cadrul Apelului pentru propuneri de proiecte 
”Programul pentru energie în România”, domeniu de interes „Cunoștințe 
sporite privitoare la energia regenerabilă, eficiență energetică – 
sensibilizarea și instruirea publicului larg” şi a cheltuielilor legate de 
proiect. 

12. Proiect de hotărâre privind împuternicirea Sectorului 2 al 
Municipiului București în vederea achiziționării, pentru și în numele 
Municipiului București, a imobilului situat în București, Sector 2, strada 
Doamna Ghica nr. 1B, identificat cu nr. cadastral 213172, Sector 2, în 
scopul amenajării unei zone verzi, cu extinderea celei existente. 

 
 
 



2 
 

Asistent comisie 
Bună ziua, domnul secretar Vișan. Vreau să vă spun că sunt 

conectați până acum șase consilieri din cei nouă. Să ne spuneți dacă 

putem să începem comisia.  

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Putem începe comisia. Vă rugăm frumos o citire a ordinei prezente 

de zi. 

 

Asistent comisie 
Sigur. 

Punctul 1 pe ordinea de zi ar fi alegerea unui președinte doar pentru 

ședința de astăzi, având în vedere că doamna consilier Ciceală Ana Maria 

nu poate fi prezentă astăzi. Iar celelalte puncte sunt: 

Punctul 2 de pe ordinea de zi a şedinţei de Consiliu General, proiect 

de hotărâre privind aprobarea proiectului „Întărirea capacității Municipiului 

București în domeniul eficienței energetice și energiei regenerabile” în 

cadrul Apelului pentru propuneri de proiecte ”Programul pentru energie în 

România”, domeniu de interes „Cunoștințe sporite privitoare la energia 

regenerabilă, eficiență energetică – sensibilizarea și instruirea publicului 

larg” şi a cheltuielilor legate de proiect. 

Şi punctul 12 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre privind 

împuternicirea Sectorului 2 al Municipiului București în vederea 

achiziționării, pentru și în numele Municipiului București, a imobilului situat 

în București, Sector 2, strada Doamna Ghica nr. 1B, identificat cu nr. 

cadastral 213172, Sector 2, în scopul amenajării unei zone verzi, cu 

extinderea celei existente. 

Ar mai fi fost și punctul 10 de pe ordinea de zi, după cum ați văzut 

pe site, care intră la Comisia de ecologie, dar deja are aviz al Comisiei din 

ședința trecută, din mai. Dacă doriți să-l păstrați sau să faceți, să dați un 

at aviz, dar cam acestea ar fi: 2 și 12. 
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Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Are cineva o observație atunci pe ordinea de zi? Dacă nu, propun 

să o supunem la vot. 

 

Asistent comisie 
Puteţi vota! 

6 voturi pentru, 0 abţineri, 0 voturi împotrivă. 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Ordinea de zi a fost aprobată. 

Propun să intrăm pe primul punct al lor din de zi, alegerea unui nou 

președinte. Avem propuneri? 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bună ziua. 

O propun eu pe doamna consilier Anamaria Gram.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumesc pentru propunere.  

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Supunem la vot pentru președinte de ședință pe ședință curentă pe 

doamna Ana Maria Gram. 

 

Asistent comisie 

Puteţi vota! 

6 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. 
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Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Doamna Gram, vă predau cu plăcere frâiele şedinţei. 

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

Vă mulțumesc mult, dragi colegi. 

 

Primul proiect de hotărâre este proiect de hotărâre privind 

aprobarea proiectului „Întărirea capacității Municipiului București în 

domeniul eficienței energetice și energiei regenerabile” în cadrul 

Apelului pentru propuneri de proiecte ”Programul pentru energie în 

România”, domeniu de interes „Cunoștințe sporite privitoare la 

energia regenerabilă, eficiență energetică – sensibilizarea și 

instruirea publicului larg” şi a cheltuielilor legate de proiect. 

Proiectul are referat de aprobare semnat de către primarul general 

Nicușor Dan, are raport de specialitate de la Direcția Generală 

Management Proiecte cu Finanțare Externă. Dacă doriți să luați cuvântul. 

Nu știu dacă din partea inițiatorului este cineva prezent în comisie. Dacă 

pot să prezinte proiectul. 

 

Domnul Şef Serviciu Management Proiecte – Istrate Cristian - 

Direcția Generală Management Proiecte cu Finanțare Externă 

Bună ziua. 

Sunt domnul Istrate. Vă pot prezenta eu proiectul pe scurt. Noi am 

depus cererea de finanțare în data de 30.06.2022, proiectul constă în 

creșterea cunoștințelor și competențelor specifice privind energia 

regenerabilă, eficiența energetică și securitate energetică la nivelul 

personalului din cadrul Primăriei Municipiul București și a instituțiilor 

subordonate precum și conștientizarea acestuia cu privire la importanța 

adoptării de tehnologii prietenoase cu mediul. Proiectul a fost aprobat 

acum recent. Practic noi trebuie să-l aprobăm în Consiliu pentru a semna 

contractul de finanțare. Valoarea totală a proiectului va fi de 214515 mii 

de euro, din care Primăria Municipiului București va avea valoarea totală 

eligibilă pentru Primărie va fi undeva la 71000 de euro și cu contribuție 

proprie de 32178 mii de euro. De asemenea, partenerii noștri vor fi 

Academia de Studii Economice din București și Sintef Energi AS. 
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Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

Mulțumim mult pentru prezentare și felicitări pentru obținerea 

finanțării. Dacă colegii au întrebări pentru dumneavoastră. Vă rog frumos. 

Să verific chat-ul acum să văd. Nu apare în chat. Atunci supun la vot 

proiectul. 

 

Asistent comisie 

Puteţi vota! 

7 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. 

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

Mulţumesc mult. 

Al doilea proiect care e pe ordinea de zi și ultimul e proiect de 

hotărâre privind împuternicirea Sectorului 2 al Municipiului 

București în vederea achiziționării, pentru și în numele Municipiului 

București, a imobilului situat în București, Sector 2, strada Doamna 

Ghica nr. 1B, identificat cu nr. cadastral 213172, Sector 2, în scopul 

amenajării unei zone verzi, cu extinderea celei existente. 

Proiectul are referat de aprobare al primarului general Nicușor Dan 

și are raport de specialitate de la Direcția de Patrimoniu. Există o hotărâre 

de Consiliul Local Sector 2 numărul 168 din 26 Aprilie 2023 prin care se 

solicită acordul CGMB pentru aprobarea acestui proiect. Este cineva din 

partea Direcției de Patrimoniu să ne prezinte proiectul? 

 

Asistent comisie 

Este, din câte văd acum comunic cu doamna Perşunaru. Am trimis 

pe link, dar văd că încă nu a ajuns. 
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Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

Sunt întrebări? Colegii, doriți să așteptăm să intre doamna 

directoare Perşunaru un comisie să prezinte proiectul și să răspundă la 

întrebări? Dacă aveți întrebări. 

 

Doamna Şef Serviciu Evidenţă Patrimoniu – Mandescu Camelia 

Elena – Direcţia Patrimoniu 

Bună ziua. 

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

V-am invitat în Comisia de mediu ca să ne prezentați puțin proiectul 

numărul 12 de pe ordinea de zi de mâine, proiect de hotărâre privind 

împuternicirea Sectorului 2 al Municipiului București în vederea 

achiziționării, pentru și în numele Municipiului București, a imobilului situat 

în București, Sector 2, strada Doamna Ghica nr. 1B, identificat cu nr. 

cadastral 213172, Sector 2, în scopul amenajării unei zone verzi, cu 

extinderea celei existente. 

 

Doamna Şef Serviciu Evidenţă Patrimoniu – Mandescu Camelia 

Elena – Direcţia Patrimoniu 

Sigur că da. Este vorba de un teren în suprafață de 200 m² aflat în 

proprietatea privată a domnului Iacobescu Ion, înscris în cartea funciară 

213172. Acest imobil a intrat în proprietatea privată a proprietarului în 

urma unei sentințe civile pronunțată de Tribunalul București secția a treia 

civilă în anul 2003. Este vorba de fostul imobil care a purtat numărul 5 pe 

Intrarea Apelor, a fost astfel restituit în natură, există un dosar depus de 

către proprietar și în baza prevederilor legii 10 la Primăria Municipiului 

București am consultat dosarul deoarece acesta apărea ca nesoluționat, 

din consultarea dosarului am văzut că urmează să intre în comisie cu 

propunerea de respingere deoarece nu a depus la timp toate actele 

necesare… 

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

S-a retrocedat prin sentinţă. 
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Doamna Şef Serviciu Evidenţă Patrimoniu – Mandescu Camelia 

Elena – Direcţia Patrimoniu 

Exact. Exact. Deci am eliminat această notificare. Se află în 

apropierea unei zone verzi, este propus astfel pentru întregirea acestei 

zone verzi. 

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

Este deja un parc acolo și se extinde parcul?  

 

Doamna Şef Serviciu Evidenţă Patrimoniu – Mandescu Camelia 

Elena – Direcţia Patrimoniu 

Da. Este este în zona Plumbuita Tei.  

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

Mulțumim foarte mult pentru explicații. Colegi, aveți întrebări pentru 

doamna Mândescu? 

 

Domnul Consilier Purcărea Sorin 

Da, doamna Gram, Sorin Purcărea sunt. Aș vrea să mă edific 

urmând să avem și ședința comisiei economice cu acest punct. Deci se 

achiziționează în numele și pentru Municipiul București de la cine? 

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

De la domnul Iacobescu Ion. Avem CF-ul aici.  

 

Domnul Consilier Purcărea Sorin 

O.K. A, deci era depusă prin legea 10 o solicitare de restituire în 

natură care însă nu mai este, nu a, este fără obiect.  
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Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

A câștigat în instanță retrocedarea. 

 

Doamna Şef Serviciu Evidenţă Patrimoniu – Mandescu Camelia 

Elena – Direcţia Patrimoniu 

În 2003 s-a retrocedat în baza unei decizii a Tribunalului Bucureşti.  

 

Domnul Consilier Purcărea Sorin 

O.K. Mulţumesc. 

 

Doamna Şef Serviciu Evidenţă Patrimoniu – Mandescu Camelia 

Elena – Direcţia Patrimoniu 

Mulţumesc şi eu. 

 

Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

Mai sunt întrebări? Mă uit acum în chat să văd dacă apare ceva. 

O.K. Nu mai văd întrebări. Mulțumim foarte mult.  

Supuneţi-l la vot. 

 

Asistent comisie 

Puteţi vota! 

 

Domnul Consilier Maxim Marius Cătălin 

Votez “abţinere”. 

 

Asistent comisie 

5 voturi pentru, 1 abţinere, 0 voturi împotrivă. 
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Doamna Preşedinte Gram Anamaria Alina 

O.K. Deci este aviz favorabil al Comisiei de Mediu.  

Mă bucur. Mulţumesc foarte mult că am putut să aprobăm în Comisia 

de mediu cel puțin extinderea parcului. 

Mulțumesc mult. O zi frumoasă tuturor. La revedere! 

 

Ședința comisiei s-a încheiat la ora 12,30. 
 

Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu 
rezultatele generate de platforma online de videoconferință WebEx pe 
care s-a desfășurat ședința, precum şi pe baza votului exprimat verbal de 
către consilierii generali. 
 
 
          PREȘEDINTE                                                  SECRETAR 
GRAM ANAMARIA ALINA        VIŞAN HORIA ALEXANDRU 

 


